
GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA ZP ISKRA -  INDU
STRIJE ZA ELEKTROMEHAN1KO, TELEKOMUNIKACIJE, 
ELEKTRONIKO, AVTOMATIKO IN ELEMENTE, KRANJ

P rv a  se ja  o d b o ra  
za  p o s lo v n o  p o lit ik o  

r£P  Isk ra  K ranj
Dne 24. 2. 1970 se je sestal 

na svoji prvi seji novoizvo
ljeni odbor za poslovno poli
tiko združenega podjetja 
ISKRA KRANJ, katere so se 
udeležili vsi izvoljeni člani.

Po uvodnih besedah pred
sednika delavskega sveta ZP 
ing. Roka Ž iberta in sekre
tarja aktiva ZK ZP ing. To
neta Nedoga je odbor za po
slovno politiko ZP pristopil 
h konstituiranju.

Že v sm islu sprejetega skle
pa o ustanovitvi odbora za 
poslovno politiko ZP ISKRA 
je predsednik tega odbora 
generalni d irektor ZP tov. 
Vladimir Logar, kateri je  bil 
na DS ZP izvoljen v odbor 
za poslovno politiko ZP.

Za nam estnika predsednika 
odbora za poslovno politiko 
ZP pa je bil izvoljen tov. Me
tod Rotar, d irektor ISKRA 
COMMERCE.—

Takoj na prvi seji je  odbor 
za poslovno politiko ZP ime
noval komisijo za znanstve- 
no-raziskovalno dejavnost v 
naslednjem sestavu: 

ing. M arjan Gruden, univ. 
prof. Fakultete za elektroteh
niko, dr. Milan Osredkar, In
stitut »Jožef Štefan« Ljublja

na, Silvo H rast, svetnik gene
ralnega d irek torja  ZP Ljub
ljana, ing. L juban Artič, 
ISKRA COMMERCE L jublja
na, ing. Stane SISpšak, Elek- 
trom ehanika K ranj.

Po konstitu iranju  pa se je  
izvršila prim opredaja poslov 
od bivšega upravnega odbo
ra  ZP na odbor za poslovno 
politiko ZP. V imenu prejš
njega upravnega odbora ZP 
je  poročal tov. ing. Pavle Se
šek, nam estnik predsednika 
UO ZP. Pri tej točki se je  že 
razvila živahna razprava, v 
kateri se je  obravnaval pri
stop k določenim kvalitetnim  
sprem em bam  dela organov 
uprav ljan ja  te r  kolegijskih 
in  individualnih izvršilnih or
ganov ZP.

V nadaljevanju se je zelo 
živahno obravnavala proble
m atika prekrivanja proizvod
nih programov med raznimi 
organizacijami ZP in nato 
problem atika Tovarne pol
prevodnikov v Trbovljah.

Naslednja seja odbora za 
poslovno politiko ZP bo po 
vsej verjetnosti že v teku 14 
dni. Dane so bile zadolžitve 
za pripravo gradiva za to  se
jo . P. G.
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Dne, 28. februarja bo K ranjska gora spet prizorišče naših 
zimsko-športnih iger, ki bodo letos že osmič. Ob pričakovanju 
lepega vremena in ugodnih snežnih razm er, za kar se je  zahva
liti zadnjim snežnim padavinam, bo veleslalom iz Podlesa 
velika reč, saj se je k tekm ovanju prijavilo blizu 400 sm učark 
in smučarjev iz malone prav vseh naših delovnih organizacij. 
Ker bi se tekm ovanje ob tolikšnem številu prijavljenih tekm o
valcev preveč zavleklo, bo podobno kot lani, veleslalom po
tekal vzporedno na dveh progah. Razveseljivo je, da se je  
k tekmovanju prijavilo letos kar 27 tekmovalk, kar je  menda 
doslej rekordna udeležba sm učark iz naših kolektivov. In  ker 
leta proti naši volji teko svojo pot, se je  tudi okrepil razred 
tekmovalcev nad 35 let starosti, seveda pa je povsem jasno, 
da bodo v vseh tekmovalnih razredih borbe za desetinke se
kunde kaj hude in mnogi člani naših kolektivov, ki so se 
namenili v K ranjsko goro kot »kibici«, bodo prav gotovo prišli 
na svoj račun, ko bodo navijali za svoje. Obeta se torej velika 
športna reč, ki je  ne gre zamuditi!

S t u d i j s k a  k n j i ž n i c a  
K r a n j

Pred kratk im  je  bila v obratu  ATN form irana lin ija za izdelavo specialnih telefonskih enot za 
izvoz v Italijo. Vse kaže, da bo to dolgoročni posel. Inozemski kupec, ki je  prvo pošiljko 
pregledal v kranjski tovarni, je  bil s kakovostjo izdelkov zadovoljen, zato bo verjetno prišlo do 
naročil tudi novih, oz. dodatnih telefonskih enot
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S se s ta n k a  se k r e ta r  
jev organizacij ZP

Dne 23. 2. 1970 je bil po raz
meroma kratkem  času spet 
sklican sestanek sekretarjev 
organizacij ZP, na katerega 
so bili zaradi dnevnega reda 
povabljeni še pravniki in or
ganizatorji. Na sestanku so 
obravnavali sistematizacijo 
delovnih m est te r probleme, 
ki zadevajo sprejem anje splo
šnega akta o sistemizaciji de
lovnih mest. Povabljen je  bil 
tudi pomočnik republiškega 
sekretarja za delo Rado Mi
klič, ki se je povabilu kot 
običajno rad  odzval. Obširno 
je  odgovoril na vprašanja, ki 
so bila v zvezi s sistemizaci
jo  delovnih mest, postavlje
na na zadnjem sestanku se
kretarjev, pravnikov in orga
nizatorjev dne 9. 12. 1969 v 
Novem mestu ter razjasnil še 
neka druga sporna vpraša
nja. Glede sistemizacije je  
bilo na sestanku postavljeno 
enotno stališče, da mora bi
ti obdelana v posebnem splo
šnem aktu, katerega sprej
me DS organizacije kot celo
to, vendar ločeno po organi
zacijah združenega dela — če 
ga sta tu t organizacije tako 
določa, ko sprejm ejo splošne 
akte o sistemizaciji delavski 
sveti oziroma zbori delovnih 
ljudi organizacij združenega 
dela v organizaciji (obratov, 
sektorjev) vsak za svoje ob
močje. Podatki o številu za
poslenih na vsakem delovnem 
m estu lahko vsebujejo ta  
splošni akt ali pa plan ka
drov, katerega pa seveda tu
di sprejem a za naprej organ 
upravljanja. Sekretarji bodo 
dobili v kratkem  okrožnico,

ki jo  bo izdalo Organizacij
sko kadrovsko področje, v 
kateri bodo obdelana temelj
na izhodišča za skupen pri
stop k izdelavi akta o siste- 
m atizacjii z vzorčnim pri
merkom takega akta in si
cer za prim er, ko ta  akt 
sprejm e delavski svet za vso 
organizacijo, kakor tudi za 
prim er, ko ta akt sprejm e 
organ upravljanja organizaci- 
cije združenega dela za svo
je  območje, če je za to po
oblaščen s statutom  organi
zacije.

Dogovorili so se tudi, da 
bodo sekretarji skupaj s 
pravniki in organizatorji pri
pravili do naslednjega sestan
ka, ki bo predvidoma sredi 
marca, svoje pripombe in 
stališča in jih poslali Organi
zacijsko kadrovskemu po
dročju, tako da bo možno na 
tem sestanku obravnavati 
kompleksno problematiko v 
zvezi s sistemizacijo delov
nih mest in sprejem anjem  
aktov o sistemizaciji.

Nato je  sekretar ZP sezna
nil vse udeležence sestanka s 
tem, da sta tu t ZP še ne bo 
takoj sprejet, volitve v de
lavski svet ZP pa bo treba 
opraviti, kajti v aprilu  poteče 
m andat tistim  članom, ki so 
bili izvoljeni v letu 1968. Nav
zoči so bili soglasni, naj bi 
se predlagalo DS ZP v pred
logu za razpis volitev, da bi 
DS še naprej štel 52 članov 
in bi jih  z ustanovitvijo sa
m ostojne organizacije zdru
ženega dela — pravne osebe 
Centra za avtom atsko obde

lavo podatkov, kateri bi pri
padal en m andat, imel tako 
53 članov. Organizacijsko ka
drovsko področje pa bo gle
de na število zaposlenih po 
vseh volilnih enotah izdela
lo ključ za določitev števila 
mandatov. Volitve naj bi bile 
22. aprila 1970, v 10 dneh od 
razpisa volitev v DS ZP pa 
naj delavski sveti organ iza- 
cij im enujejo svoje komisije 
za volilne imenike in svoje 
volilne komisije, dočim bi bi
li zbori delovnih ljudi po vo
lilnih enotah od 1. do 10. 4. 
1970. Sekretariat bo v smislu 
tega sklepa pripravil ustrez
ni predlog DS ZP.

Na koncu je  sekretar tov. 
G antar še predlagal, naj bi 
na prihodnjem  sestanku ob
ravnavali poleg dogovorjene 
teme o sistemizaciji delovnih 
mest še vse probleme, ki so 
se in se pojavljajo pri izde
lavi statutov organizacij pred
pisi o odpravi nelikvidnosti. 
Sekretarji pa naj do 10. m ar
ca 1970 pošljejo sekretariatu  
ZP vsa vprašanja, na katera 
so naleteli pri izdelavi nji
hovih statutov.

Glede poklicne šole v Ljub
ljani je  bilo na koncu dogo
vorjeno, da Organizacijsko 
kadrovsko področje skupaj s 
šolskim  centrom Iskre izde
la točno konstrukcijo finan, 
ciranja novih šolskih prosto
rov v Ljubljani, najkasneje 
do 15. marca 1970, da bo to 
obravnavano na naslednjem  
sestanku sekretarjev in prav
nikov nato pa še na Odboru 
za poslovno politiko ZP.

A. M.



Seja odbora RS ZSS za tisk in informiranje v delovnih organizacijah

Tudi le to s  b o g a t d e lo v n i p ro g ra m
Na zadnji seji odbora RS ZSS za tisk in inform iranje, ki je  
bila 30. januarja , so sprejeli v letošnji delovni program  na
slednje obveznosti in naloge: 1. Na osnovi analiz obravnavati 
obveščanje v sta tu tih  in v praksi delovnih organizacij te r  po
litično učinkovati, k je r bo potrebno; 2. Na osnovi vsebinske 
analize glasil delovnih organizacij v Sloveniji definirati takega 
glasila v sistem u internega obveščanja ter izoblikovati enotno 
metodologijo za analiziranje in sprem ljanje glasil; 3. Preveriti 
položaj inform ativnih služb in dejavnost za inform iranje v 
delovnih organizacijah in možnosti za uspešno delo ter po
magati pri njihovem uveljavljanju; 4. Nadalje spodbujati 
ustanavljanje komisij za tisk in inform iranje p ri občinskih 
sindikalnih vodstvih ter prek njih  graditi učinkovito omrežje 
za kom uniciranje v sindikatih; 5. Spodbujati osnovne sindi
kalne organizacije v delovnih organizacijah, k je r doslej za 
obveščanje zaposlenih še ni bilo poskrbljeno, naj prevzamejo 
takšno skrb v svoje delovne obveznosti.

Nabavna dejavnost v januarju

Doslej je  odbor za tisk in 
inform iranje deloval pred
vsem za jasnejše opredelje
vanje inform iranja v internih 
aktih  delovnih organizacij, 
spodbujal in utem eljeval raz
iskovalno dejavnost na pod
ročju  obveščanja v delovnih 
organizacijah te r si prizade
val politično in organizacij
sko institucionalizirati infor
m iranje z ustanavljanjem  ko
misij za tisk  in  inform iranje 
p ri občinskih sindikalnih 
vodstvih in  v delovnih orga
nizacijah.

Po besedah tajn ika odbora 
Jožeta Sintiča, ki je  vodil 
sejo, je  publikacija RS ZSS 
»Samoupravna zakonodaja v 
delovnih organizacijah« — 
zvezek A — osnovnim sindi
kalnim  organizacijam zelo 
koristila. N jihova vodstva so 
v pripravah za dopolnitve in
tern ih  aktov lahko predlagala 
in  zahtevala, katera določila 
o inform iranju m orajo vse
kakor p riti v s ta tu te  oziroma 
v posebne pravilnike o infor
m iranju  in poslovni tajnost:.

Sprejeti delovni načrt za 
leto 1970 je  po m nenju čla
nov odbora odraz potreb, ki 
se kažejo na  področju obve
ščanja v delovnih organiza
cijah. O bravnavanje rezulta
tov že opravljenih raziskav in 
raziskav, ki bodo v kratkem  
končane, bo olajšalo politič
ne akcije odbora za tisk in 
inform iranje. Tako bo mogo
če še bolj podrobno zasnova
t i  ukrepe na področju nor
mativnega u rejan ja  obvešča
n ja  v internih aktih  delovnih 
organizacij in delovnim orga
nizacijam pomagati pri ure
jan ju  svojih internih glasil. 
Razpoložljive ugotovitve o 
položaju in delovnih pogojih 
služb za inform iranje bodo 
olajšale napore, da bi v de
lovnih organizacijah oprede
ljevali take specializirane 
dejavnosti na osnovi že zdav
naj spoznanega aksioma — 
da ni resničnega sam ouprav
ljanja brez obveščanja samo
upravljavcev o vseh fazah 
sam oupravljanja — torej o 
vsebini predlaganih odločitev, 
o pripom bah sam oupravljav
cev', o sprejetih  sklepih in o 
njihovem izpolnjevanju!

Ker komisije za tisk in in
form iranje pri občinskih sin
dikalnih vodstvih omogočajo 
in zagotavljajo povezavo od
bora RS ZSS za tisk in  infor
m iranje s podobnimi komisi
jam i ali odbori v delovnih or

ganizacijah in ker omogočajo 
učinkovito povezovanje vseh 
organizacijskih nivojev v sin
dikatih, bo odbor spodbujal 
ustanavljanje takih komisij 
tam , k jer so za to  pogoji. 
Take komisije so že pri ob
činskih vodstvih v M ariboru, 
Celju, Velenju, Novem me
stu  in obalnem vodstvu Ko
per, na ustanovitev pa se 
pripravljajo  v Novi Gorici in 
K ranju.

V precejšnjem  številu de
lovnih organizacij še niso 
storili niti osnovnih korakov, 
da bi zagotovili zaposlenim s

Dušan Verstovšek je bil iz
voljen za predsednika obrat
nega delavskega sveta po kon
čani začasni upravi v tovarni. 
V Šentjerneju je  zaposlen že 
štiri leta, sprva na m estu teh
nologa, od jeseni 1. 1968 pa 
na m estu vodja I. faze pro-

Dušan Verstovšek

izvodnje uporov. No, ker smo 
pač začeli besedo o delu, mi 
je  Dušan Verstovšek, doma 
tam  nekje p ri Brežicah, za
upal, da ga sedanje delo ve
seli in zadovoljuje, prav zato, 
ker ni šablonsko, ker je  dina-

pravočasnim i, celovitimi in 
objektivnim i inform acijam i 
ustrezno seznanjenost s po
slovanjem delovne organizaci
je, z možnostmi za nadaljn ji 
razvoj niti jim  ne omogočajo 
s pravočasnimi inform acija
mi vplivati na odločitve orga
nov sam oupravljanja, če že 
nim ajo neposredne možnosti 
odločati. Izkušnje nekaterih 
osnovnih sindikalnih organi
zacij (na prim er gradbeno 
podjetje »Tehnika« L jublja
na), ki so sam ostojno pre
vzele pobudo in odgovornost 
za obveščanje zaposlenih, pa 
kažejo, da je  tudi to  področje 
eno izmed takih, ki nudi 
osnovnim sindikalnim orga
nizacijam  veliko koristnega 
dela in ki jim  omogoča uve
ljavitev med članstvom.

Na seji odbora za tisk in 
inform iranje so razpravljali 
tudi o pobudi, naj bi v Žalcu 
ustanovili lokalno radijsko 
postajo. Ta bi po m nenju 
predlagateljev zagotavljala tu
di boljše obveščanje zapo
slenih na žalskem področju. 
Člani odbora se s pobudo 
strin ja jo , opozorili pa so, da 
z ustanovitvijo lokalne rad ij
ske postaje ni moč nadome
stiti internih oblik te r nači
nov za obveščanje delavcev.

mično tako glede organizacije 
in  tehnologije, kakor tudi gle
de stalne rasti proizvodnje.

Pri delu s sodelavci nim a 
težav, ker tudi ob problemih, 
ki navadno sprem ljajo delo 
vsakogar, s sodelavci najde 
pravi skupni jezik, ker jih  pač 
vse vodi skupna želja — uspeh 
obra ta  in tovarne. Zlasti m u 
je  po godu to, da ni ene, 
nezmotljive komande, pač pa 
predvsem teamsko delo, k jer 
je  pač za tudi najbolj zaple
tena vprašanja tudi najlaže 
n a jti ustrezne rešitve.

Posebno zadovoljstvo Duša
na  Verstovška pa je  v tem, 
da delovni kolektiv v Šentjer
neju, ob vseh objektivnih in  
subjektivnih težavah, s svoji
m i delovnimi rezultati vse 
bolj in bolj uresničuje pri
čakovanja, hkrati pa opravi
čuje sredstva, ki so bila in
vestirana v obrat, da bi se 
le-ta čim bolj razvil in okrepil 
in  bi tako v kar naj večji meri 
uspeli izkoristiti konjunkturo  
ki na domačem in tujem  tr
žišču vlada za te  vrste ele
mentov. »Obstaja možnost, da 
bomo ob naših delovnih uspe
hih, kakršne predvidevamo, 
ustvarili pogoje tudi za to, da 
bo uspešneje zaživela v okvi
ru  tovarne, ali celo ZP tudi 
še kaka druga dejavnost, ki

Po poročilu ISKRA COM
MERCE — NABAVNE ORGA
NIZACIJE je  v  januarju  do
bavljala jeseniška ŽELEZAR
NA še vedno zaostali m aterial 
iz minulega leta, hk ra ti pa 
tudi že velik del dobav za 
letošnje leto. Skupno so do
bile naše tovarne 375 ton  iz
delkov, od tega največ AV- 
TOELEKTRIKA — 210 ton. 
Tudi ŽELEZARNA RAVNE 
je  v minulem mesecu dobav
lja la  m aterial še za minulo 
četrto  trim esečje. Kontingent 
je  obsegel 144 ton ploščatih 
jekel za tovarno v Novi Go
rici. Edino ŽELEZARNA 
ŠTORE je  dobavljala v ja 
nuarju  m aterial samo za le
tošnje pogodbeno leto. Do
bave so obsegale 16 ton spe
cialnih vlečenih profilov, tudi 
te  za Novo Gorico.

TOVARNA GLINICE IN 
ALUMINIJA iz Kidričevega je 
obvestila NO, da je  dobila 
od Zveznega izvršnega sveta 
odobrenje za višje cene alu
m inija in njegovih zlitin. Do
sedanja cena alum inija 99,5 
se je  povečala od 650 na 710 
din, silum ina Al Si 8 Cu3, ki 
ga največ trošim o, pa od
721,5 na  848,20 S din za kg. 
Nova cena bo veljala le do 
prvega aprila, nato pa se bo 
po dogovoru z ZIS oblikovala 
po izvoznih cenah — torej

se zdaj zaradi prem ajhnih 
ustvarjenih sredstev še ni mo
gla bolj razviti,« pravi Dušan 
Verstovšek, trdno  prepričan v 
to, da sedanji tok  proizvod
nje v Šentjerneju zagotavlja 
lepo perspektivo tako delov
nem u kolektivu obrata, kot 
celotne tovarne elementov za 
elektroniko. Glede samouprav- 
Ijalske dejavnosti mi je  pove
dal, da im ajo seje obratnega 
delavskega sveta približno vsa
kega poldrugega meseca, vse
bina teh sej pa je  predvsem  
navezana na proizvodne pro
bleme in na smernice, ki jih  
obdeluje in predlaga že stro 
kovni kolegij. Pogostokrat se 
pogovorijo tudi o tem, kako 
bolje gospodariti, zmanjševa
ti poslovne stroške in  doseči 
čim boljše delovne rezultate, 
pa  o osebnih dohodkih. Tudi 
glede zanim anja za delo v sa
moupravnem organu obrata  
se je  izrazil pohvalno, saj se 
člani DS sej udeležujejo zelo 
redno in polnoštevilno, prav 
tako pa aktivno posegajo tudi 
v  razpravo.

In  m orda še bežen pogled 
v zasebno življenje in tako 
imenovan — prosti čas Du
šana Verstovška! Smeje m i je 
potožil, da je prav za prav 
prostega časa kaj pičlo mero. 
Kolikor im a časa teži za tem, 
da bi svoje znanje še poglo
bil. Na tečaj nemščine hodi 
tr ik ra t tedensko zvečer, po 
delu je  pogostokrat udeleže
nec delovnih pogovorov s so
delavci, če pa le najde prosto 
urico, jo  pa rad  porabi za 
telovadbo, namizni tenis ali

(Dalje na 4. strani)

bo spet večja. NO ima že s 
sedanjim i dobavami velike 
težave, bodo pa še večje. Slej 
ko prej bomo m orali del po. 
treb  (približno 25 %) uvažati. 
NO je  zato že zaprosila 
ustrezne organe za uvozno 
dovoljenje.

Tudi predelovalna- industri. 
ja  alum inija je  seveda pove
čala cene. V poprečju za 9%. 
Novega cenika NO še ni do
bila, kakor h itro  bo na voljo, 
ga bo posredovala našim or
ganizacijam. Dobave alumi
nijevih izdelkov poleg tega 
še kasne in so potrebne stal
ne urgence.

Z dobavami kasni tudi VA. 
UAONICA BAKRA v Scvoj- 
nu. In  sicer zaradi tega, ker 
j i  borski rudnik lani dva me
seca ni dobavljal bakra. Le
ta pa je  zadrževal pošiljke v 
nadi, da se bo cena bakru 
zvišala. NO pričakuje, da se 
bo položaj z dobavami nor
maliziral še v tem mesecu.

Pri panogi elektroindustrije 
119 je  pomembno, da so se 
zaloge lakiranih žic in kablov 
p ri naših servisnih skladiščili 
ob koncu lanskega leta zelo 
izčrpale. Zaradi tega je imela 
NO dokajšnje težave v pre
skrbi. Potrebne so bile stalne 
urgence. Obe tovarni ELKA 
in FKS pa seveda ne moreta 
v enem mesecu izdelati ce
lotnega sortim enta. Zadnje 
dni je  prispelo na skladišče 
nekaj več tega m ateriala in 
NO upa, da v naslednjem 
mesecu ne bo več težav.

Preostali m aterial te  pano
ge ni problematičen, ker ga 
je  dovolj na zalogi. Kot mi
nulo leto, je  NO sklenila tudi 
letos z JUGOTEHNIKO po
godbo o dobavah elektroizo- 
lacijskega m ateriala in to 
zato, ker nam  je Ie-ta ponu
dila najboljše prodajne pogo
je  in stopnjo rabata. Kopijo 
pogodbe je  NO poslala vsem 
našim  organizacijam, da bo
do lahko koristile ugodnosti.

Za preostale panoge v mi
nulem mesecu ni bilo težav, 
dobave so potekale v redu. 
Pogodbe za 117 in 120 panogo 
so podpisane za letošnje leto, 
razen s tovarno IVICA LOVI- 
CIČ iz Zagreba, k jer še tra
ja jo  pogajanja zaradi cen.

Značilna za letošnje sklepa
nje pogodb je bila pri vseh 
dobaviteljih tendenca po viš
jih  cenah. Ker se še sedaj ni 
um irila, sodi NO, da bodo 
posamezni dobavitelji še med 
letom  poskušali in tudi do
segli spremembe sedanjih 
cen nekaterim  materialom.

V minulem mesecu je NO 
uvozila za naše organizacije 
skupno za nekaj več kot 9 
milijonov ND polizdelkov oz. 
4 % letošnjega plana. Po po
reklu je bilo to 83 %  dobav iz 
konvertibilnega področja dr
žav, ostali odstotek pa iz 
Vzhoda.

Na carinskih skladiščih v 
K ran ju  in Ljubljani je  trenut
no skoraj 293 to n , raznega 
uvoznega reprodukcijskega 
m ateriala in surovin, od tega 
leži 81 ton že več kot tri me
sece. Zanj plačujemo visoko 
ležarino. N ajdalj in n a jv e č  
m ateriala leži od ELEKTRO- 
MEHANIKE in delno ELE
MENTOV. Zakaj? . ■■_

. ... M arjan Kralj
-••;t ... . i: • -. ■

Dva razsjovara v obratu 
»Upori« v Šentjerneju

Ob nedavnem obisku v obratu »Upori« tovarne elemen
tov za elektroniko, o katerem  bo govora v prihodnji 
številki našega lista, sem se zapletel v razgovor z dvema 
m ladim a delavcema: Dušanom Verstovškom, predsed
nikom obratnega delavskega sveta in Jožetom Horva
tom , predsednikom  mladinske organizacije v obratu  v 
Šentjerneju. Marsikaj smo se pomenili, drobec o tem 
pa si preberite v naslednjem  sestavku.



»Elektromehanika« Kranj

O o se b n ih  do li ©d k ili  za  le to  1969
ELEKTROMEHANIKA — KRANJ

; SISTEM DELITVE OD
Sistem delitve OD po de

lovnih enotah je tudi v 1. 
1969 ostal neizpremenjcn. Me
njala so sc le merila z ozi
rom na obseg proizvodnje, 
stroškov in zaposlenih, po ka
terih so delovne enote form i
rale svoja sredstva za osebne 
dohodke. Po tem sistem u so 
skoro vse enote ustvarile za
dostna sredstva za pokritje  
100 % OD in form iranje re
zervnih skladov OD.

Med ostalimi sistemi delit
ve OD je  bila v preteklem  le
tu ukinjena stim ulacija na 
znižanje zalog in pravočasno 
nabavo materiala. Ta stim u
lacija je v prvih obdobjih uve
ljavitve dala ugodne rezulta
te, vendar pa je  bila v zad
njem času predm et različnih 
negativnih pojavov, ki so v 
končni fazi neugodno vpliva
li na proces proizvodnje.

Prav tako je  bila koncem 
leta ukinjena tudi stim ula
cija za prisotnost na delu, 
ki je od prvotnega sicer ugod
nega vpliva na zboljšanje ko- 
riščanja delovnega časa, v 
zadnjem času prizadela le še 
bolnike, ki že itak s preje
manjem boleznin občutno iz
gubljajo na  svojih prejem 
kih.

V preteklem letu je bila tu 
di korigirana politika do ne
katerih vrst osebnega dohod
ka z namenom odpraviti za
služke pod 500 ND neto me
sečno, povečati razpone med 
posameznimi kvalifikacijami 
delavcev in omogočiti stare j
šim delavcem nadomestilo za 
zaslužek, ki ga izgube zara
di m anjše delazmožnosti. V 
ta namen je bila korigirana 
tabela obračunskih osnov in 
uvedena stim ulacija na oseb
no kvalifikacijo in čas zapo
slitve. Poleg tega so bila spre
menjena določila glede teren
skih dodatkov in dnevnic, 
počitniškega prispevka, samo
prispevka delavcev, ki se vo
zijo na delo in minimalnega 
OD.

Zaradi nekaterih sprememb 
v organizacijski struk tu ri to
varne, so bili izvedeni dolo
čeni popravki vrednosti de
lovnih m est in opravljene 
nekatere spremembe in do
polnitve na pogoje dela.

GIBANJE OSEBNIH 
DOHODKOV

1. Poprečni osebni dohodek 
na zaposlenega

Poslovni rezultati v pretek
lem letu so nam omogočili 
nadalnji porast osebnih do
hodkov. Ce vzamemo kot me
rilo poprečni mesečni neto 
OD na zaposlenega ugotovi
mo, da je  bil ta  dosežen v 
1698. letu 864 N din, planiran 
za 1969. leto 945 N din in do
sežen v 1969 letu  951 N din.

Po navedenem so osebni do
hodki v preteklem letu po- 
rastli za 10%, dočim so pla
nirani prekoračeni le za 0,6 
odstotka.

Porast nominalnega oseb
nega dohodka je  v skladu z 
doseženimi rezultati poslo
vanja tovarne. K ljub takem u

porastu  pa je  nivo naših OD 
nasproti ostali industriji, ta
ko v okviru občine kakor tu
di v okviru ZP ISKRA - ni
zek. Posledica takega stan ja  
je  bila v letu 1969 velika fluk- 
tuacija strokovnega kadra in 
pa  težakov, ki so v drugih 
pod jetjih  našli za enako ali 
podobno delo boljši zaslu
žek.

Osebni dohodki v tovarni 
so v letu 1969 porasli za pla
n iran  % povečanja. H itrejšo 
ra s t pa  so nam  močno zavi-

■■
rale težave pri preskrbi z 
m ateriali, pom anjkljiva or
ganizacija dela, veliko števi
lo  čakalnih u r  in večji stro 
ški, k jer nam je  podražitev 
gotovih materialov močno 
zniževala doseženi dohodek.

2. Osebni dohodki po razpo
nih

S tatistika kaže, da se kljub 
večjemu % povečanja najniž
je  obračunske postavke v pre
teklem letu, število delavcev 
z zaslužki pod 500 N din ne-

(Dalje na 7. strani)
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DS potrdil zviša
nje štipendij

Delavski svet je  potrdil predlog upravnega odbora 
tovarne, po katerem  se s 1. 1. 1970 povišajo štipendije 
za srednje, višje in visoke šole in dodatek študentom , 
ki živijo v težkih socialnih razm erah in sicer v zneskih, 
ki jih  je  predlagal DS ZP Iskra.

»Instrumenti« O toče * V

Š e v ed n o  p r im an jk u je  
v išjih  in  v iso k o  

s tr o k o v n ih  k a d r o v
Na seji UO so posebno skrb 

posvetili kadrovski problem a
tiki. V poročilu je  bilo na
vedeno, da se bo treba čim- 
preje odločiti za ukrepe, ki 
bi pospešili vpis štipendistov, 
ker bi le s tem tovarna v do
glednem času dobila potreb
ne kadre z višjo in visoko
šolsko izobrazbo. K er im a 
tovarna srednje strokovnega 
kadra dovolj, je  bil sprejet 
sklep, da je  treba le-te raz
porediti na ustrezna delovna 
mesta, nove pa sprejem ati le 
z višjo in visoko-strokovno 
izobrazbo.

V razpravi so bila dana tu
di vprašanja glede pridobit
ve strokovne kvalifikacije de
lavcev v produkciji in mon
tažah. Dosedaj so KV lahko 
določale le šole, ki so bile za 
to  registrirane, nova organi
zacija, ki se predvideva, pa 
daje možnost tudi interne 
kvalifikacije, ki bi veljala le 
za tovarno. Primer: Nova or
ganizacija predvideva zaklju
čene skupine. Tako bi bili 
novo sprejeti delavci upo
števani ko t nekvalificirani, 
čim pa bi v svoji skupini 
znali opravljati določeno šte
vilo operacij, bi lahko prido
bili PIC, pozneje pa tudi KV 
interno kvalifikacijo. Temu 
načinu bi v bodoče m orali 
prired iti tudi dobe priučeva- 
nja, ki so sedaj enake za nove 
delavce, kot tudi za tiste, ki 
le zam enjajo delovno mesto.

V razpravi so omenili tudi 
problem  o sedanjem  kadro

vanju. Praksa nam reč kaže, 
da nekateri kvalificirani de
lavci v proizvodnji niso pra
vilno zaposleni in zato od 
n jih  tud i ni takih uspehov, 
kot bi jih  s  svojo strokovno
stjo  lahko pokazali. H krati 
je  bilo dano tudi mnenje o 
nezadovoljivem usm erjanju 
tega kadra za nadaljnje izo
braževanje.

Kot je  bilo razvidno iz raz
prave, je  v načrtu  program  
kadrovske politike za prihod
n jih  pet let. V program u bo 
rešen problem  štipendiranja 
in dopolnilnega izobraževa
nja. Kot vse kaže, bo pro
gram  dan v razpravo še v le
tošnjem  letu. — B

BB
BESSH

n a
B B

E B

B B
B B
BB
■ a

Dosedanje štipendije za. srednje šole
zadostno dobro prav dobro odlično

I.le tn ik 180 195 220 250
2 . letnik 190 205 230 260
3. letnik 200 215 240 270
4 .letnik 210 225 250 280

Štipendije od 1.1. 1970
zadostno dobro prav dobro odlično

1 .letnik 220 235 260 290
2 .letnik 240 255 280 310
3 .letnik 260 275 300 330
4 .letnik 280 295 320 350

Dosedanje štipendije za višje in visoke šole
zadostno dobro prav dobro odlično

1 .letnik 195 205 230 265
2. letnik 200 215 240 285
3 .letnik 210 230 255 300
4 . letnik 225 245 275 325

štipendije od 1. 1.1970
zadostno dobro prav dobro odlično

1. letnik 265 285 315 360
2. letnik 280 295 335 375
3 .letnik 290 320 355 405
4. letnik 350 395 450 520

absolvent 350 395 450 520

Dodatek štipendistom , ki žive v težkih socialnih
razm erah se zviša od sedanjih 20 do 100 din mesečno
na 50 do 200 din mesečno.

Zvišane štipendije veljajo od 1. 1. 1970, tako kot je  
določil DS ZP Iskra.

Proizvodnja počas
neje, cene hitreje

Obstoječa konjukturna situ
acija ima dve temeljni karak
teristiki: počasnejšo rast in
dustrijske proizvodnje ter po
spešeno naraščanje cen. Na
povedi prognozerjev za prvo 
trim esečje govore o nespre
menjenih tendencah: v janu
a rju  so bile cene proizvajal
cev za 1,5 % večje od decem
brskih, m edtem ko so bile 
decembrske v prim erjavi z 
novembrskim i (1969) večje 
samo za 0,4 %.

P o so jilo  za  razvoj  
PTT v J u g o s la v ij i

M ednarodna banka za obnovo in razvoj je  sporočila, 
da je  odobrila 40 milijonov dolarjev posojila za razši
ritev in modernizacijo telefonsko-telegrafskega in pošt
nega prom eta v Jugoslaviji. V sporočilu banke je  reče
no, da se bo s temi sredstvi financiral del večletnega 
program a razvoja jugoslovanskega PTT prom eta. Poso
jilo  je  m ednarodna banka za obnovo in  razvoj dala 
prek  jugoslovanske investicijske banke na 20-letni od
plačilni rok s 7-odstotnimi obrestmi.

Omenjene napovedi tem elji
jo  na večih razlogih. Naroči
la za domače tržišče v dru
gem polletju so potekala če
dalje počasneje. Dasiravno 
so bila naročila za izvoz v 
rahlem  naraščanju, je  treba 
vzeti v poštev dejstvo, da je 
bilo 1969. leto konjunkum o. 
V celokupnem povečanju in
dustrijske proizvodnje za 
okrog 11 %, znaša delež izvo
za približno 4 %. Pešanje ko
n junkture  v Zahodni Evropi 
in ZDA bo imelo neugodne 
posledice tudi za nadalnje 
pritekanje naročil za izvoz. 
Ocene OECD in dunajskega 
inštitu ta  za gospodarske ra
ziskave predvidevajo počas
nejšo rast gospodarstva v le
tu  1970 skoro v vseh državah, 
posebej pa še v ZDA.

Na podlagi takšnih global
nih razmerij ne bi smeli pri
čakovati tako dinamične rasti 
cen v drugem polletju 1969, 
ki je  bilo v znaku tendenc 
po zm anjšanju rasti in obse
ga zalog. Na gibanje cen so 
potem takem  vplivali tudi dru
gi činitelji izven globalnih 
tržnih razmerij v državi. 
Eden od njih  je  bilo poveča

n je  cen na svetovnih tržiščih. 
Drugi tiči v povečanju cen 
storitev te r v delni nevskla- 
jenosti med ponudbo in pov
praševanjem  pri posamez
nem blagu, posebej še pri 
prehram benih izdelkih, kar 
je  vplivalo na povečanje živ
ljenjskih stroškov, pa tudi 
na povečanje osebnih dohod
kov. Vse skupaj pa je, vzpo
redno s povečanjem zakoni
tih in pogodbenih obvezno
sti, kumulativno vplivalo na 
zvišanje proizvodnih stro
škov.

Sedaj, ko so napravljeni ra
čuni poslovanja v 1969. letu, 
so kalkulacije pokazale ne
ugodna razm erja v enem de
lu gospodarstva, ki je  skuša
lo najti rešitev v povečanju 
cen s pomočjo uradnih po
pravkov cen kovin, v 
železniškem prevozu, elektro
gospodarstvu itd. Povečanje 
cen surovin je eden od- naj
pomem bnejših činiteljev, ki 
vpliva na povečanje stroškov 
predelovalnih panog, medtem 
ko se bodo zaradi novih že
lezniških tarif zvišale cene 
predvsem surovinskih panog.

Mi-



(Dva razgovora v obratu »Upori
( (N adaljevanje z 2. strani) 
plavanje, žal pa m u m anjka 
časa za sm učanje, čeprav ga 
ta  športna zvrst pozimi moč
no privlači.

Drugi sobesednik — Jože 
H orvat, je predsednik mladin
ske organizacije v obratu, po 
poklicu pa je strugar in že 
t r i  leta zaposlen v Šentjerne
ju . Dobro leto dela kot pred
sednik mladinske organizacije 
v obratu, katera šteje sedaj 
okrog 250 članic in članov. Na 
vprašanje, kako ocenjuje delo 
mladih v Šentjerneju, je  ne
koliko stišal glas in povesil 
pogled (dokaz za to je  tudi 
pričujoči posnetek), potem pa 
odvrnil: »Ne bi ga mogel niti 
posebno pohvaliti, n iti poseb
no grajati, veste, nekaj sred- 
ftjega je, čeprav bi vsi radi, 
da bi bilo naše delo živahne- 
je, plodnejše!«

Na sestankih mladih pogo
stok ra t razen lastnih proble
mov, razpravljajo tudi o vpra
šanjih proizvodnje, o vpraša- 
lijih  OD, izobraževanja in  po
dobnem. Seveda pa ob svo
jem  delu mladi občutijo tudi 
v rsto  težav, med katerimi je 
prav gotovo največja ta, da 
niti v tovarni, niti v samem 
Šentjerneju praktično nim ajo 
prostora, k jer bi se lahko se
stajali in poživljali svojo 
aktivnost. Ce bi imeli svoj, 
vsaj skrom en kotiček, bi prav 
gotovo njihovo delo bilo ži
vahnejše, pa tudi v dobršni 
meri bi odpadlo to, da se mla
di zdaj tako radi zatekajo v 
gostilne.

Aktivnost mladine v obratu  
»Upori« se pa najbolj odraža 
pri organizaciji raznih pro
slav ob državnih praznikih, v 
precejšnji meri so mladi so
delovali lani tudi pri proslavi 
20 letnice tovarne elementov. 
Lani so nadalje organizirali 
izlet na proslavo 50 letnice 
SKOJ v Kozjem, v okviru 
sindikalne podružnice za dan 
borca na Lokve, na Plitvička 
jezera in na obisk kranjske 

. tovarne. Lepo število mladih

delavk in delavcev aktivno de
luje v družini Počitniške zve
ze, okrog 15 pa jih  trenutno 
obiskuje jezikovne tečaje 
nemščine in angleščine. Mladi 
pa se udejstvujejo tudi v de
lavskem sam oupravljanju ta
ko obra ta  kot tovarne in v

ri«. Gojijo smučanje, atletiko, 
namizni tenis, rokom et, nogo
met in v teh športnih disci
plinah so prejšn ja  leta sodelo
vali na sindikalnih prvenstvih 
Novega mesta. Kaže, da bodo 
v teh delavskih igrah znova 
nastopili nekateri najboljši iz 
našega obrata.

In  za konec še — o načrtih  
m ladih v Šentjerneju? »Ker 
v zadnjem času vse bolj mla
dinski aktivi v obratih  naše 
tovarne težijo po skupnem  
delu, je  pa s tem  v zvezi na j
bolje, da se 14. marca udeleži
te letne konference mladine 
naše celotne tovarne, saj ne 
bi bilo napak, ko bi ob tej 
priložnosti kaj več napisali o 
delu vse naše mladine v to
varni in njenih bodočih na
črtih,« je dejal predsednik 
Jože H orvat in me »položil 
not«. No, pa med mlade gre 
že nekoliko odrasel človek 
vedno rad in ne morem si 
kaj, da se ne bi res udeležil 
napovedane letne konference!

J. C.
Jože H orvat

•sindikalni organizaciji. Pred
sednik mladine, Jože Horvat 
pa mi je  zaupal, da tudi sam, 
s še nekaterim i mladinci in 
mladinkami sodeluje v dram 
ski sekciji tukajšnjega kultur- 
no-umetniškega društva, k jer 
pravkar študirajo  igro »Vo
zel«, s katero bodo v kratkem  
nastopili v Šentjerneju, pozne
je  pa tudi m orda kje v oko
lici. Seveda bi bilo krivično, 
če ne bi omenili plesov, ki jih  
m ladina prireja , tako ko t na 
prim er za proslavo 20 letnice 
tovarne in za novo leto.

Za svoje delo im ajo mladi 
od strani vodstva obrata  sicer 
dovolj razum evanja, s strani 
tovarne pa tudi nekaj sred
stev, čeprav ne toliko, da bi 
lahko delali še aktivneje.

V okviru šentjernejskega 
športnega društva je pa dokaj 
živahna športna dejavnost 
mladih tudi iz obrata »Upo-

Počitniška skupnost ISKRA, Trg prekom orskih brigad 
št. 1, L jubljana .

R A Z P I S U J E
za sezono 1970

naslednja sezonska delovna m esta za počitniški dom: 
Poreč, Dugi otok, T renta in Bled:

UPRAVNIKE
KUHARICE
POMOŽNE KUHARICE 
STREŽNICE 
TOČAJKE 
SOBARICE
OSEBE ZA PEKO NA ŽARU.

Čas zaposlitve je predviden od 10. jun ija  dalje, do za
četka septembra. Prijave sprejem am o takoj. Ponudbe 
naj bodo pismene z opisom za katero delovno mesto 
in kateri kraj je  prijava.
Prednost im ajo ožji sorodniki naših delavcev, zaposle
nih v ZP »ISKRA« (študentje in upokojenci).
Prijave sprejem am o do zasedbe in sklenitve pogodb za 
vsa razpisana delovna mesta.

Uprava Počitniške skupnosti

Križišče ceste in železnice na Viču v Ljubljani, k jer sc je dogodila pred nedavnim težka 
nesreča. Zaporničar je iz neznanega vzroka pozabil zarpeti zapornice (pravijo da se tu ni zgo
dilo prvič, marveč že večkrat). Vlak je zato razbil fička, ki je  prav tisti hip zapeljal prek tirov. 
Posledica: en m rtev in en težko ranjen, č e  bi železnica m ontirala naše avtomatične signalne 
varnostne naprave, o katerih smo pisali v eni izmed prejšnjih  številk, se to ne bi zgodilo.
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Z ak on iti p red p is i za  odpravo  
n e lik v id n o sti v g o sp o d a rstv u

V naši številki 3 in 4 smo objavili glavno vsebino zakonskih 
predpisov za odpravo nelikvidnosti v gospodarstvu. V tem 
članku pa imamo namen obdelati vsebino še treh predpisov, 
na katere smo opozorili že v prejšnjih  člankih.

Zakon o spremembah in do
polnitvah zakona o bankah in 
kreditnih poslih objavljen v 
Uradnem listu SFRJ, št. 55 
z dne 25. 12. 1969 pod števil
ko 651.

Novelirani 2akon o bankah 
in kreditnih poslih naj bi tu
di pripomogel k postopni raz
rešitvi dolžniško-upniških raz
m erij. Tako bodo poslovne 
banke izdale potrdila na ime 
vlagateljev za vloge, ki so jih  
vplačale delovne organizacije 
v njihov kreditni sklad. Po
trd ila bodo lahko delovne in 
druge organizacije in družbe- 
no-politične skupnosti prene
sle na drugo organizacijo 
proli povračilu ali brez po
vračila, se pravi, z njimi bo
do lahko kompenzirale svoje

dolgove. S prenosom potrdil 
bodo delovne organizacije, na 
katere so bile prenesene, pri
dobile vse pravice in obvez
nosti, ki so jih  imeli doseda
nji vlagatelji na podlagi sred
stev, vloženih v kreditni sklad 
poslovne banke.

Za prom et s potrdili o vpla
čilu vlog v kreditni sklad ve
ljajo  iste določbe, kakor za 
obveznice, ki jih  izdajajo 
banke.

S prenosom potrdil o vpla
čilu vlog v kreditni sklad po
slovne banke se bo lahko do
godilo, da bodo tudi pri kre
ditnih bankah ustanovitelji 
s celotnega obm očja. države, 
ne pa samo delovne organiza
cije iz neposredne okolice, 
katero je  doslej pokrivala.

Na novo bo narodna ban
ka Jugoslavije predpisala v 
soglasju z zveznim izvršnim 
svetom, do katere višine sme
jo  poslovne banke dajati ga
rancije za investicijsko gra
ditev. D ajanje garancij bo za
radi restriktivne kreditne po
litike zaostreno, kar bo ugod
no vplivalo na plačila izva
jalcem izvršenih gradbenih 
del in opreme.

Na h itrejšo  poravnavo ob
veznosti bo vplivala tudi do
ločba, po kateri banka ne 
sme skleniti pogodbe o k ra t
koročnem kreditu  z delovno 
organizacijo, ki im a zapadle 
še neizterjane terjatve, če je 
od dneva zapadlosti terjatev 
minilo več kot 60 dni in de
lovna organizacija ni ukreni
la, kar je  bilo potrebno za 
njihovo izterjavo, in če sku
pen znesek teh terjatev pre
sega 20 % skupnega zneska 
zapadlih terjatev delovne or
ganizacije v času, ko je  vlo

žila prošnjo  za kredit. Samo 
izjemom a bo sm ela poslovna 
banka skleniti pogodbo o 
kratkoročnem  kreditu  s tako 
delovno organizacijo, če je  v 
minulih 12 mesecih v redu 
izpolnjevala obveznosti do 
n je  in  drugih upnikov.

Tudi banka bo m orala 
vnaprej zahtevati od jemalcev 
kreditov večje garancije. Kre
ditno pogodbo bo smela skle
niti, če bo dal oziroma polo
žil prosilec za kredit:

menico, akceptni nalog, ob
veznico, certifikat, cesijo, ter
jatve, skladiščnice ali druge 
oblike zavarovanja.

V prim erih, če bo dolg po 
dotedanjem  in po novem kre
ditu  presegel 500.000 dinar
jev, banka ni dolžna zahteva
ti zavarovanja.

Z zakonom je tudi zaostre
no oročanje sredstev. Banka 
ne sme sklepati z delovno in 
drugo organizacijo ali druž- 
beno-politično skupnostjo po
godb, če ima neporavnane 
obveznosti, neizpolnjene po
godbe o naložitvi sredstev z 
odpovednim rokom, niti spre

jem ati od nje vlog v kreditni 
sklad, obveznic ali blagajni
ških zapisov.

Za naložena sredstva z od
povednim rokom nad enim 
letom bodo poslovne banke 
izdajale delovnim in drugim 
organizacijam certifikate, ki 
se glasijo na ime, navajata 
se rok in obrestna m era — 
in se ne sm ejo prenesti na 
diugo pravno osebo.

K oncentracijo prostih de
narnih sredstev lahko doseže 
banka z različnimi oblikami 
poslovnega sodelovanja z go
spodarskim i organizacijami, 
z dtugim i nosilci družbenih 
sredstev in z občani. To so
delovanje je v dosedanji p ra
ksi potekalo na tak način, da 
so delovne in druge organiza
cije vlagale pri bankah svoja 
p rosta denarna sredstva v 
obliki naložb (na vpogled ali 
z odpovednim rokom ), obča
ni pa v obliki vlog na hranil
ni knjižici. Sedanji gospodar
ski razvoj pa zahteva ustrez
nejše oblikp sodelovanja. Za
gotoviti je  treba širšo upo
rabo instrum entov, ki orno-



portreti Is k ra š e v .
I Za današnjo rubriko smo 
izbral' Franca Južino, m ojstra  
v oddelku stiskalnic naše to
varne za elektroniko in avto
matiko na Pržanu. In je  kar 

i prav, da smo mu namenili 
j teh nekaj skromnih vrstic, saj 
| je v svojih 20 letih vestnega 
¡in marljivega službovanja v 
Iskri to tudi zaslužil.

Zaposlil se je v začetku le. 
ta 1950 še v tedanjem  IEV, 
tedaj, ko je ta kolektiv štel 
komaj nekaj nad 200 zaposle
nih. Po poklicu stro jn i klju- 

jiavničar in klepar, je  delal 
na mehanskih sestavnih delih

Ivisokofrekvenčnih aparatur, 
ki so si prav tedaj utirale 
pot na domači trg. Od 1. 1951 
naprej, ko so se iz IEV poro
dile takratne »Telekomunika- 
rije,« oz. današnja tovarna 
za elektroniko in avtom ati
ko, je delal kot m ojster kle
parske delavnice in tako so 
šli skozi njegove roke tudi 
¡mehanski deli za radijske in 
televizijske sprejem nike in 
¡gramofone.
! Ko je bila iz te v novo 
formirano tovarno elektron
skih naprav prenešena proiz
vodnja visoko frekvenčne te
lefonije, je Franz Južina po
rtal mojster v oddelku sti
skalnic in to delo še danes 
opravlja z veliko m arljivost
jo in prizadevnostjo: hkrati s 
¡tem, da je pri strokovnem 
(delu uporen, zagrizen in zle
pa ne vrže puške v koruzo, 
vselej pripravljen sodelavcu 
prenesti svoje bogate delovne 
in strokovne izkušnje, je v 
svojih dvajsetih letih dela 
v Iskri, zelo aktivno sodelo
val tudi v delu družbeno-po- 
litičnih orgahiiftrcij v tovarni, 
prav tako pa tudi na terenu, 
kjer stanuje. Izvoljen je bil 
1. 1951 tudi za člana prvega 
delavskega sveta, jc  pa v sa
moupravljanju, v okviru ob
ratnega delavskega sveta so- 
jdeloval tudi pozneje.

Še druga je beseda, ki jo 
moramo reči o m ojstru Fran- 
tu Južini. Menda je eden ti-

Franc Južina

stih redkih, ki se lahko po
hvali s tem, da je  v dvajse
tih letih dela v tem kolekti
vu najm anjkrat zamudil de
lo zaradi bolezni. Zeprav mu 
v času vojne ni bila prihra
njena tegoba in strahota kon
centracijskega taborišča v 
Dachau, ki je  slehernemu, ki 
je  količkaj okusil dobrote 
fašističnih in nacističnih ta
borišč in zaporov, prav goto
vo pustila sledove na zdrav
ju, je  vse do lani bil zdrav 
in odločen nasprotnik »bol
niške», zato so bili njegovi 
izostanki z dela v dvajsetih 
letih neznatni.

Prav na račun svoje neo
m ajne vztrajnosti in zagrine- 
sti, je  preživljal s kolektivom 
vse svetle, pa tudi težke ča
se, vselej izpolnjujoč svoje 
delovne dolžnosti in prizade
vajoč sc, d&, bi .sodelavcem, 
katerih, vodja je bil, kar naj
več izkušenj In  znanja razdal 
in jim  tako nesebično poma
gal, da bi si tudi sami ustva
rili delovne izkušnje. Vselej 
ie m ojster Južina poln pobud 
ip kadar se kje kaj zatakne, 
že najde idejo, kako ta pro
blem odpraviti. Ne m anjka pa 
mu pri tem  zagrizenosti, do
slednosti in vzrajnosti, kar 
vse m u pomaga, da prem a

ga težave, na katere je  nale
tel pri delu.

Prav nič čudnega torej, da 
je zaradi vseh svojih kvalitet 
Franc Južina med svojimi de
lavci izredno priljubljen, p ri
ljubljen, ker je  dober tova
riš, dober m ojster svojim 
podrejenim , ker jc  človek trd 
nega značaja in ne pozna 
m edsebojnih trenj in konflik
tov v sredini k jer dela in ži
vi. Ob koncu m orda še za
nim ivost — m ojster Franc 
Južina ima v svojih delovnih 
dokum entih številko 20, od 
časa, ko se je  zaposlil v te
danjem  IEV. Tudi to je  tr
den dokaz njegove vsestran
ske »trpežnosti«’ saj je vztra
ja l v tovarni tudi tedaj, ko 
so jo  pretresali najhujši k r
či. Takšnemu kakršen Franc 
Južina tudi v resnici je, ob 
tej priložnosti želimo še veli
ko nadalnjih uspehov, pred
vsem pa to, da bi še naprej 
svoje bogate izkušnje razda
jal sodelavcem, zlasti m laj
šim, katerim  tako rad poma
ga do praktičnega znanja.

-C-

V usmerjevalnici otoške tovarne instrum entov že več let de
lavke: Ovsenik Mara, Ješe Zvonka, Aljančič Marija in Škofič 
Mira poleg izvrševanja proizvodnih nalog gojijo tudi lepe 
lončnice. Cvetice so razporejene na oknih druga poleg druge, 
nekaj pa jih  je  tudi na om arah in vitrinah. Kar lepa zbirka 
jih  je. Med njim i najdemo: sansilvanije, cenerarije, filoden- 
dron, kraljeve begonije, amarilis, več vrst kaktusov, sobno 
lipo in druge. Prav prijeten je pogled na to pisano druščino 
cvetic, ki poleg lepega videza nudijo umerjevalcem tudi od- 
počitje oči od napornega gledanja v kazalec in skale instru
mentov

P la n ira n je  In ra c io n a liza c ija
Mnogo govorijo v svetu in 

pri nas o tehnološki revolu
ciji ali evoluciji, kakor hoče
te, ki s tako pospešenim 
tempom išče nove tehnolo
ške možnosti v odkrivanju in 
proizvajanju dobrin vseh vrst. 
V tej dobi strokovnjaki 
vztrajno razvijajo tudi razne 
metode, s katerim i znanosti 
in proizvodnji pomagajo pri 
čimvečji racionalnosti celot
nega dela.

Ena od teh metod,, ki s svo
jo sistem atiko prispeva svoj 
delež k racionalnemu delu, 
je  tudi planiranje. Vendar 
sem mnenja, da pri nas v to
varnah in drugod planiramo 
premalo, preveč površno, ali 
pa na to celo pozabljamo. 
Zato izvajanje dela ni opti
malno niti po času niti po 
denarju.

Oglejmo si primer: Name
njeni ste v mesto, k jer imate 
razne opravke recimo na 10 
raznih krajih mesta. Doma 
se vsedete in prem islite, kako 
boste vaše opravke opravili 
zaporedno, da bo pot čim 
krajša. Potem greste v mesto 
in s krožno potjo  opravite 
vse, kar ste nameravali. Naj
večkrat pa doma nim ate 5 
m inut časa za prem islek si
stematskega zaporedja oprav
ljan ja  vaših opravkov, pa ho
dite v mestu od enega konca 
do drugega in za svojih 10 
opravkov porabite najm anj 
eno uro več časa, kot bi to 
dosegli s planiranjem  svoje 
poti. To se najbržc dogaja 
nam vsem.

Mnogo važnejše, kot plani
ranje hoje po mestu, ki v 
končni fazi tudi pomeni pri

hranek denarja, pa jc  plani
ranje vsakovrstnih akcij v 
tovarni ali kjerkoli v gospo
darstvu. S planiranjem  raz
nih variant naše akcije lahko 
z dokazili izbiramo najbolj
šo varianto, ki jc v vsakem 
slučaju vsaj za širše pojme 
najcenejša.

Vsi vemo, kaj jc bilo vče
raj, kdor pa ve kaj bo ju tri, 
se lahko že danes pripravi 
na to, da bo ju tri uspešnejši. 
Vedeti vnaprej, to jc  moč 
ju trišn jega dne.

Planiranje realnih gospo
darskih akcij v tovarni ali 
kjerkoli drugod je ustvarjal
no delo, ki se ga m odem a 
doba mnogo poslužuje, da 
uspeva v svojih hotenjih. S 
tem si pa tudi zagotavlja naj
bolj racionalno izvajanje svo
jega dela. š . S.
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točajo koncentracijo prostih 
sredstev z vsega ozemlja naše 
Pružbcne skupnosti. Za ta 
namen najbolje ustrezajo ob- 
to.nice in blagajniški zapisi. 
P instrumenti so bili že pred
videni v zakonu o bankah in 
creditnih poslih, vendar jc 
5ila njihova uporaba doslej 
kanalna. Za masovnejšo upo- 
bbo teh instrum entov, zlasti 
pa obveznic pa jc  treba do- 
faditi tudi naš sistem. Na
tančneje je treba določiti, 
po lahko vabi k  vpisu ob
ra le  in ob kakšnih pogojih, 
Nalje, kdo lahko vpisuje 
pveznice, in končno urediti 
r  Ireba njihov prom et. V 
j® smislu so spremembe za
kona. Razumljivo je, da naj 
[n spremembe samo odpravi
jo ovire za množično upora- 
rj lega instrum enta, mno- 
pna uporaba obveznic pa 

Postopoma sledila, ko bo
lj? 23 to ustvarjeni pogoji, 
plavni pogoj za bolj množič- 
r® uporabo obveznic v pro- 
l*1u je namreč to, da nosil- 

družbenih sredstev in ob
lini razpolagajo s precejš

njim  zneskom prostih denar
nih sredstev. N ujno mora ob
stojati tudi gotovost, da bo
do sredstva, vložena v obvez
nice vrnjena lastniku v ena
ki efektivni vrednosti, to pa 
jc možno doseči le s stabil
nim dinarjem . Končno, ustva
riti je  treba pri naših ljudeh 
navado, da bodo uporabljali 
tudi to vrsto  plasmaja.

V spremembah zakona je 
določeno, da smejo vabiti k 
vpisu obveznic banke in de
lovne organizacije. Tako je 
delovnim organizacijam omo
gočeno, da bodo lahko prišle 
do potrebnih sredstev tudi 
po tej poti, ki pravzaprav po
meni, da ne bodo več veza
ne izključno za banke. Glede 
pooblastil za izdajo obveznic 
pa je  uvedena določena raz
lika med banko in delovno 
organizacijo. Glede na to, da 
jc  izdaja obveznic reden 
bančni posel, se od banke ne 
zahteva, da izpolnjuje kakš
ne posebne pogoje za iz
dajo  obveznic. Slišati je  bilo 
m nenja, da je  cenzus, ki so 
ga morale banke izpolnjevati

ob ustanovitvi, zadostna ga
rancija, da je  banka sposob
na ukvarjati se s tem poslom. 
Za delovno organizacijo pa 
je  bilo nujno potrebno dolo
čiti določeno m aterialno ba
zo, ki naj bi bila objektivna 
garancija, da je sposobna 
prevzeti obveznosti, ki izhaja
jo  iz izdaje obveznic. Delovne 
organizacije so izpolnile ta 
pogoj, če razpolagajo po za
ključnem računu za zadnje 
leto s poslovnim in rezerv
nim skladom, ki znašata sku
paj najm anj 20 milijonov di
narjev. Delovne organizacije, 
ki ne izpolnjujejo tega pogo
ja, smejo kljub tem u izdajati 
obveznice, če dobijo garanci
jo  banke ali delovne organi
zacije, ki izpolnjuje ta pogoj, 
ali garancijo družbeno-politič- 
ne skupnosti. Da bi bilo vse 
to strnjeno v realne okvire, 
je  predvideno nadalje, da 
sm ejo delovne organizacije 
dajati garancijo največ za 
dvojni znesek vrednosti svo
jih  skladov po zaključnem 
računu za prejšn je  leto.

Zakon ne predvideva za

vpis obveznic nobenih omeji
tev. Obveznice smejo vpisati 
delovne in 'druge organizaci
je, družbenopolitične skupno
sti in druge pravne osebe ter 
posamezniki, to pa so prav
zaprav vsi, ki lahko razpola
gajo s prostim i denarnimi 
sredstvi.

Način izvajanja priprav kot 
je  objava vpisa in končane 
izdaje, je  zakon sedaj natanč
neje določil. Določa, da se 
mora vabilo za vpis obveznic 
razglasiti z javno objavo, ki 
m ora vsebovati bistvene po: 
datke o posojilu, ki se zah
teva in o prosilcu za kredit, 
kot so: v kakšen namen se 
bodo uporabljala zbrana 
sredstva, kolikšen znesek je 
treba z izdajo doseči, vračilni 
rok izposojenih sredstev, ob
restno mero, podatke o fi
nančnem stan ju  tistega, ki 
izdaja obveznice itd. Zlasti je 
pomembno poudariti, da je 
sedaj natančneje določeno, 
kdaj se šteje, da je  izdaja 
uspela. To ni več prepuščeno 
presoji tistega, ki obveznice 
izdaja.

Po zakonu se šteje, da je  
izdaja uspela, če je  bil v ro
ku za vplačilo obveznic vpla
čan določen odstotek (90 %) 
razpisanega posojila. Za osno
vo je  vzet vplačan, ne pa vpi
sani znesek iz razloga, ker se 
obveznice redno izdajajo za 
določene investicijske nalož
be. Ker je  znesek teh vlaganj 
določen, je nujno potrebno, 
da se sredstva, ki se zberejo 
z obveznicami, realizirajo v 
polnem znesku, ki je v izdaji 
obveznic naznačen. V na
sprotnem, problem zagotovit
ve sredstev z izdajo obveznic 
ne bi bil rešen. To je razlog, 
da je tudi odstotek za uspehe 
izdaje določen tako visoko 
(90 %). če  bi se kot osnova 
za uspeh izdaje vzel »vpisa
ni znesek«, bi to moglo pripe
ljati organizacijo, ki izdaja 
obveznice do napačnega skle
pa, da je izdaja uspela, ker 
je  bil vpisan celotni znesek 
posojila, pozneje ob vplačilu 
pa bi se pokazalo, da veliko 
vpisnikov ni izpolnilo svoje 
obveznosti. Razumljivo je, tak
šne posledice bi to utegnilo



Šolski center Iskra — Kranj

Maš r a z g o v o r

DEVETMESEČNI STROKOVNI SEMINAR 
ZA SLUŠATEIJE IZ ZAR

Na vprašanje UREDNIŠTVA odgovarja d irektor Šolskega cen
tra  dipl. inž. GABRIJEL PERKO.
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j j |  V skladu z določili tem eljnega zakona o volitvah DS I 
E  in  drugih organov uprav ljan ja  v delovnih organizacijah ; [ 
E in S tatu ta  Isk ra  Commerce Ljubljana, Nabavna organi- § 
j§ zacija K ranj v ZP Isk ra  Kranj

E r a z p i s u j e m o  delovno mesto

| direktorja
| j  Poleg splošnih, z zakonom predpisanih pogojev, mo
E ra  kandidat izpolnjevati še naslednje, s statu tom  orga- 
E  nizacije predpisane pogoje:
E — visoka ali višješolska izobrazba, 5 let ustrezne prakse j 
E  v gospodarstvu, pravico opravljati sam ostojno zuna- j 
=  njetrgovinske zadeve 
E ali pa
S  — srednješolska izobrazba, 8 let ustrezne prakse v go
E spodarstvu, od tega 5 let na vodilnih delovnih mestih, ' 
E  pravico sam ostojno opravljati zunanjetrgovinske 
E  zadeve.
E Poleg vloge m orajo kandidati predložiti dokazila o 
=  strokovni izobrazbi, opis dosedanjih zaposlitev s krat- : 
H kim življenjepisom in izjavo o nekaznovanju.
S  Pravilnik o strokovni usposobljenosti vodilnih in 
E  strokovnih delavcev za opravljanje zunanjetrgovinskih 
E zadev kakor tudi vsa ostala pojasnila, so na razpolago 
S  na sedežu organizacije.
Š  Prijave naj kandidati pošljejo priporočeno po pošti 
S  na naslov:
Š  ISKRA COMMERCE Ljubljana, Nabavna organizacija 
E  K ranj v ZP Iskra K ranj, Oldhamska 2 — za komisijo 
p  za razpis delovnega m esta d irektorja.
E  Razpis velja 15 dni po objavi.

Komisija za razpis 
delovnega m esta direktorja
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ELEKTROMEHANIKA KRANJ

O bčni zb o r  in  n o v  
u p ra v n i o d b o r  PGD

Vprašanje: Po danih infor
m acijah ste prejeli v Iskri
nem  šolskem centru  nalogo, 
da  organizirate devetmeseč
ni strokovni sem inar za slu
šatelje iz ZAR. Bi lahk ■ kaj 
več povedali o tem?

Odgovor: Iniciativo je  dal 
Zavod za mednarodno tehnič
no pomoč v Beogradu: Mo
tiv: ZAR m anjka poklicnega 
strokovnega kadra, ki bi po
učeval na srednjih  in poklic
nih šolah. Tako so sc nekatere 
države odločile, da pomagajo 
ZAR pri tej akciji. Tudi naša 
država je  sprejela obvezo, da 
prek omenjenega zavoda v 
Beogradu nudi zadevno po
moč. K sodelovanju je bil 
povabljen tudi Iskrin  šolski 
center v K ranju, kam or je  
prišlo 30 slušateljev iz ZAR.

Vprašanje: Rekli ste 30. Kot 
vse kaže, im ajo omenjeni 
slušatelji že svoje poklice, oz. 
so že doštudirali. Katere 
stroke prevladujejo?

Odgovor: Elektro stroka je  
njihova specializacija; od teh 
je 10 diplom iranih inženirjev 
in 20 tehnikov. V 9-mesečnem 
intenzivnem štud iju  bodo ob
delali naš strokovni in teh
nični program  na srednjih  
in poklicnih šolah te r pedago
giko.

Vprašanje: V kakšnem  jezi
ku so predavanja in kateri 
strokovnjaki predavajo?

Odgovor: Vsa predavanja so 
v angleščini. Strokovno-teh- 
nični program  predavajo: 
magister Aleksand er Mihev 
in diplomirani ir.’:? .1 j : Miha 
Unk, Milan Mežek. Miroslav 
Mulej, Zvone Turšič, Stane 
Š trukelj, Zorko Rudi (vsi iz

im eti za delovno organizaci
jo , ki je  računajoč na  ta sred
stva začela investicije v viši
ni vpisanega posojila. V zve
zi s tem pripom injam o, da 
vzemanje vpisanega posojila 
ko t osnove za ugotovitev ali 
je  izdaja uspela, ne bi bilo v 
skladu niti s temeljnimi do
ločbami zakona o investicij
ski izgradnji, ki postavlja ze
lo trdne podlage za ugotovi
tev ali so sredstva za investi
cijsko izgradnjo zagotovljena. 
Vpisane obveznice ne bi mo- 
g’e biti po tem  zakonu ga
rancija, da so sredstva za in
vesticijsko izgradnjo zagotov
ljena.

V zakonu je  urejen tudi 
prim er, ko se obveznice vpi
sujejo v obrokih. V takšnem  
prim eru se šteje, da je  izdaja 
uspela, če je vpisanih 95 M 
celotnega zneska izdaje in če 
je  vplačanih najm anj 95 % 
prvega obroka. Obenem je 
določeno, da znesek prvega 
obroka ne sme biti m anjši od 
dela, ki ga dobimo z delitvijo 
celotnega zneska izdaje s šte
vilom obrokov.

»Iskre«). Pedagogiko, in učne 
m etode pa predavajo strokov
njaki iz Ljubljane.

Vprašanje: Če vzamemo v 
poštev, da se je  sem inar pri
čel 15. novembra, že lahko 
poveste mišljenje, kako se 
slušatelji pri nas počutijo in 
kakšen je njihov interes do 
študija?

Odgovor? Turistični biro v 
K ranju  jim  je  preskrbel pri
vatna stanovanja; vsi nam reč 
dobivajo od Zavoda za med- 
narodno-tehnično sodelova
nje štipendijo. Da vse ni brez

ZAGREBŠKEMU »KON
ČARJU« SE PRIDRUŽUJE
JO PODJETJA IZ VSE DR
ŽAVE
Delavski svet zagrebškega 

podjetja  »Rade Končar« je 
sprejel sklep o priključitvi 
vrste podjetij elektroindu
strije , ki so jih  postreform- 
ske razm ere pognale pod 
okrilje močnejših. Dosedaj 
so se združili s »Končarjem«: 
tovarna dvigal »Radnik« iz 
Zagreba, »Tesla« iz Sombo- 
ra, splitska »Svetlost« te r »La
binka« iz Labina. Zagrebški 
»Radnik« ter splitska »Svet
lost« bosta v bodoče poslova
la kot specializirani tovarni, 
som borska »Tesla« bo posta
la specializiran obrat za pro
izvodnjo električnih aparatov, 
a »Labinka« ob ra t reške to
varne »R. Končar«. Sklep de
lavskega sveta je  dejansko 
samo formalna potrditev od
ločitev delovnih kolektivov, 
ki so se za združitev odločili 
že z referendumom .

V spremembi zakona je  
končno urejeno vprašanje 
prom eta z obveznicami. Od 
tega, kako bo to vprašanje 
urejeno, je  odvisno, kakšno 
bo zanim anje za uporabo te
ga instrum enta. Da bi postal 
ta  instrum ent čim bolj mno
žičen, smo si prizadevali od
stran iti vse ovire za enosta
ven prom et. Tako je  določe
no, da sm ejo obveznice gla
siti na ime ali na prinašalca. 
Če se obveznice glasijo na 
ime, sc prenesejo na drugega 
uporabnika z overitvijo pod
pisa tistega, ki jih prinese, 
podpis pa lahko overijo vsi 
organi, ki so sicer p risto jn i 
za to (sodišče, občina). Ob
veznice bo sedaj mogoče lom- 
bard irati pri bankah, tj. da 
bodo banke lahko dajale na 
podlagi obveznic kredite n ji
hovim uporabnikom . Kot je  
razvidno, je  storjeno vse, kar 
je  bilo množno, da uporab
nik obveznice ne bo imel te
žav ob njeni realizaciji.

Izjemen fiskalni tre tm a v 
prom etu z obveznicami je tre
ba uvesti zato, ker obveznice

težav in problemov — je  ra
zumljivo, vendar pa lahko 
rečem, da so se kaj h itro  pri
lagodili,. pa tudi slovenščini 
posvečajo dokaj pozornosti.

Za študij so zelo zaintere
sirani. Zaradi boljše poveza
ve jim  je  na voljo m entor — 
študent Mihael Nonne, ki 
dobro obvlada angleščino. 
Povezava prek m entorja je 
zelo uspešna in zadovoljiva, 
tako za šolski center, kot 
tudi za slušatelje.

Vprašanje: Gotovo spada 
med učni načrt tud i ogled 
raznih tovarn.

Odgovor: Vsekakor! . . .  Do 
sedaj so si ogledali Iskrine 
tovarne v K ranju, Otočah in 
Trbovljah.

Vprašanje: Ali bodo po 
končanem študiju  odšli takoj 
v  svojo domovino?

Odgovor: Kot vse kaže, bo
do pred odhodom opravili še 
nekaj prakse v naših tovar
nah.

ABC

V skladu s pričakovanji je  
p red  neposredno uresničitvi
jo  tudi sklep referendum a o 
združitvi »R. Končarja« s 
skopskim  podjetjem  »Daleko- 
vod«. Podoba je, da s tem 
niso izčrpani integracijski pri
jem i »Končarja«: v teku je  
nam reč uresničenje progra
ma, po katerem  si prizadeva
jo  ustvariti močno grupaci
jo  za proizvodnjo gospodinj
skih aparatov, okrog katere 
se bodo zbrali domači proiz
vajalci, ki bodo lahko izkori
stili obstoječi ob rat za veli- 
koserijsko proizvodnjo malih 
elektrom otorjev. Po tem pro
gram u je  zastavljeno sodelo
vanje z enim od največjih 
proizvajalcev gospodinjskih 
aparatov na svetu — Za- 
nussi-jem — z namenom ures
ničiti pomembno velikoserij- 
sko proizvodnjo, ki bo kon
kurenčna tudi na svetovnih 
tržiščih.

pom enijo posebno obliko zbi
ran ja  prostih  sredstev in ima
jo  na ta način poleg hranil
nih vlog pomembno vlogo v 
gospodarstvu.

Z zakonom se uvaja tudi 
možnost, da sm ejo delovne 
organizacije dajati kredite 
drugim delovnim organizaci
jam . Za zavarovanje kredita, 
ki presega 10.000 dinarjev, 
m ora zahtevati od uporabni
ka enako ustrezno zavarova
nje, kakršno zahteva poslov
na banka.

Delovne in druge organiza
cije bodo smele izdajali ' 
obveznic, če znaša njihov po- ■ 
slovni oziroma rezervni sklad 
po zaključnem računu za 
prejšn je  leto najm anj 20 mi- i 
lijonov dinarjev.

Delovne organizacije, ki ni
m ajo v poslovnem oziroma 
rezervnem skladu 20,000.000 di
narjev, pa smejo izdajati ob
veznice, če dobijo garancijo 
banke ali druge delovne or- | 
ganizacije, vendar največ za j 
dvakratni znesek svojih skla- j 
dov po zakliučnem računu za 
p re jšn je  leto. j

Pred kratk im  je  imelo 
Prostovoljno gasilsko društvo 
v E lektrom ehaniki v K ranju  
svoj letni občni zbor, ki se 
ga je  udeležila velika večina 
članov; m anjkali so le tisti, 
k i so bili zaposleni v popol
danski delovni izmeni. Pri
sotni so bili zastopnik občin
ske gasilske zveze, zastopniki 
tovarn »Sava« in »Tekstilin- 
dus« te r zastopstvo PGD na 
Trsteniku. Od povabljenih 
družbenih organizacij v to
varni se je  vabilu odzvala 
samo ZMS in poslala na 
občni zbor svojega zastopni
ka. N eprijetno pa so bili ga
silci presenečeni, da druge 
družbene organizacije in vod
stvo tovarne niso poslale svo
jih  predstavnikov.

Po izčrpnih poročilih o 
društvenem  delovanju v pre
teklem letu se je  začela ži
vahna razprava o različnih 
vprašanjih, med drugim tudi 
o odnosih današnje mladine 
do gasilske organizacije in 
obratno o želji društva, da v 
svoje vrste privabi čim več 

/m ladih moči. Po splošnem 
m nenju udeležencev bi se 
m oralo v tolikšnem delov
nem  kolektivu, k je r je  zapo
sleno veliko mladine, in gle
de na to, da mladini ne 
m anjka idealizma in navdu
šenja za—dobro stvar, na jti 
vsekakor več mladih, ki bi se 
pridružili prostovoljnim  ga
silcem in delali v njihovem 
društvu.

Po končani razpravi in 
razrešnici dosedanjem u od
boru sta bila izvoljena nov 
upravni in nadzorni odbor.

Člani novega odbora so * 
17. februarja zbrali na ta 
stitutivni seji, k je r so bi. 
razdeljene posamezne funko! 
je. Za predsednika je bil p 
novno izvoljen Franc Camm 
za blagajnika pa dosedanj 
blagajnik Pečenik. Tajniifc 
m esto je  prevzel Janez ček 
šek. Mesto poveljnika P® 
čigar dolžnosti je  po snu* 
bivšega poveljnika Vrtačnihj 
nekaj mesecev opravljal Im 
Bajželj, je  sedaj prevzel Ltd 
vik Saje, mesto orodjarji 
Franc Gričar, referate s 
propagando, za saniteto ins 
mladino pa Ivan Bajželj; 
Franc Kalan in Stanislav (k- 
renc. Novi nadzorni odbor 
društva sestavljajo: ing. Jok 
Mokorel, Andrej Verbič j« 
Franc štrbenk .

Na prvi seji si je nori 
upravni o d b o r. gasilske? 
društva tudi že postavil dd 
ni program  dela. Začel se bi 
tečaj za izprašane gasilce, b 
ga bo vodil gasilski podčast 
nik Vinko Šilar. Namesto zu
nanjih  gasilskih vaj bo dni 
štvo v mesecu marcu orgta 
ziralo teoretične in praktik11 
vaje o uporabi gasilskih aps 
ratov minimax in pouk, 1 
kakšnim i sredstvi se sntep 
gasiti različne vrste požara'- 
Tudi tečaja za gasilske I*" 
častnike, ki ga bo priredi» 
K ranjska občinska gasi»» 
zveza, se bo udeleževal 
PGD tovarne »Iskra«-in slCfj 
Peter Boncelj. O izvrševanj1 
načrtov in o uspehih prosto 
voljnega gasilskega društva 
tovarni, upamo, da bon» 
lahko kmalu spet kaj sh»“- 

rt
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»Avtoelektrika« Nova Gorica h

Jubilanti 10- j 
letnega dela |
Kot smo poročali v p re jšn ji številki »Iskre« je  delovni= 
kolektiv tovarne »Avtoelektrika« v Novi Gorici 14. fe-E 
bruarja praznoval 10 letnico svojega obstoja. Iz tehnič- = 
nih razlogov šele danes objavljam o seznam članov ko-= 
lektiva, ki so v tovarni zaposleni že od vsega začetka. =

AMBROŽELI Rudi 
BANDELJ Anica 
BASA Jožefa 
BATISTIČ Miroslava 
BAVCON Andrej 
BAVCON Terezija 
BAZILIJA Alberta 
BENSA M arta 
BESEDNJAK Danijel 
BITEŽNIK M arina 
BREMEC Jože 
BRESAR M arija 
BRUMAT Jože 
COTIC KIclija 
CEBRON Ida 
ČERCE M arija 
ČERNE Alojz 
ČERNE Sergej 

I ČERNE Suzana 
ČERNE Viktor 
COTAR M arija 
CUCAT Jolanda 
ČUFAR Alojz 
DERONJA Karmela 
DOPLIHAR Emil 
ERZETIČ Zmaga 
ERŽEN Gabrijel 
FABJAN Smiljan 
FAGANEL Alojz 
FAGANEL Pavel 
FORNAZARIČ Anica 
FURLAN Bruno (1936) 
FURLAN Bruno 
FURLAN Emil 
FURLAN Valerija 
GORENSCEK Metod 
GORKIČ Rozalija 
GREGORIČ Benjam in 
GREGORIČ Cveto 
GREGORIČ Draga 
GREGORIČ Franc 
GREGORIČ M arija 
GREGORIČ M arjan 
GREGORIČ Orlanda 
GREGORIČ Severin 
GRUNTAR Ema 
GULIN Danijela 
GULIN Radivoj 
HANZELIC Franc 
HAREJ Darja 
HROVATIN Silvester 
HUMAR Silvana 
JARC Stanislav 
JEDRLINIC Nikola 
JEJČIČ Rado 
JELINČIČ Ludvik 
KAVČIČ Jože 
KERSEVAN Ana 
KERSEVAN Miloš 
KOGLOT Emil 
KOGLOT Lucijan 
KOGOJ Izidor 
KOGOJ Olga 
KOKELJ Anton 
KOKELJ E rnest 
KOMIC Jelka 
KONJEDIC Bruno 
KRAJNIK E stera 
KRALJ Vladimir 
KRUŠEČ Ivan 
LEBAN Edvard 
LEBAN M arjan 
LESTAN Rafaela 
LUICEŽIC Ivan 
MALIC Norma 
MARKIČ Jelka

MARTINUC Em ilija 
MEDEOT Lucijan S
MERLJAK K arel H
MERMOUA Ana 
MERMOUA Pavel 
MIHELJ Kvirin =
MILANIČ Elizabeta =
MOZETIČ A drijana =
MRAK M arija =
NARDIN Jolanda H
NAZZARO Sabino |
OREL Bojana 
OREL M arija =
PAHOR Ivo =
PELIKAN Avgust 
PELIKAN Gabrijel §
PERIC Silvo 
PERSOLJA Danilo 
POCEKAJ M irka =
PODGORNIK Ljudm ila =
POLENČIC Lidija =
POLJŠAK Branko 
POLJŠAK M arjan i
PRINČIČ Leander =
PRINČIČ M arija ^
PRINČIČ R ajm und S
REŠČIČ Kamilo §j
ROJC Marija 
SAKSIDA Alojz 
SAKSIDA Ana (1943) =
SAKSIDA Arftca 
SAKSIDA Klavdija 
SAKSIDA Silvo §
SATLER Rudi §
SFILIGOJ Karmela 
SIMČIČ Anton 
SKOMINA Pavel =
SLEJKO H um bert 
SPACAL Silvo =
SULIC Ana =
STUBELJ Jožica 
ŠCUKOVT Edvard 
ŠINIGOJ Bogonul =
ŠKRLJ V alerija =
ŠPACAPAN Ana 
ŠPACAPAN D arinka =
STANTA Pavla 
ŠTOLFA Emil 
ŠTRUKELJ Alojz 
ŠTRUKELJ M arta 
ŠULIGOJ Alfred =
ŠULIGOJ Alojzija 
ŠULIGOJ Angel =
TINUNIN Perina =
TOMINEC Neva 
TRIBUŠON Bogomil s
TRIBUŠON Stana =
TUREL Jožef (1918)
UŠAJ Jože
UŠAJ Virgilij =
VECCHIET M arija H
VIŽIN Livija 
VIŽINTIN E rnest 
VODOPIVEC Jože =
VODOPIVEC Jože 
VODOPIVEC M arija 
VODOPIVEC Milka 
VOLK Rudolf 
VRTOVEC Kazimir 
ZORN Ivan =
ZORN Vladimir =
ZORZUT Aldo 
ZULJAN Cvetka 
ŽIŽMOND Elvira =
ŽNIDAR Aleksander 
ŽORŽ Ana

(N adaljevanje s 3. strani)
to  mesečno ni zmanjšalo, 
am pak celo povečalo. V tej 
kategoriji delavcev je  v pre
teklem letu bilo kar 26 de
lavk, ki so pri polnem delov
nem  času zaslužile od 200 do 
300 N din neto mesečno. Tem 
delavkam so bili v  skladu 
z zakonom potem  izplačani 
m inim alni OD, ki predstav
lja jo  300 N din. Tako nizki 
zaslužki se pojavljajo  le v 
enoti ploščatega releja pred
vsem p ri novodošlih mladih 
delavkah. V večini primerov 
so to disciplinirani delavci, 
vendar pa ne zadovoljuje ni
ti kvaliteta niti količina n ji
hovega dela.

Od ostalih kategorij beleži
mo sicer občutnejši padec 
števila oseb v razponu od 
500 do 800 N din, zato pa sko
ra j v enakem odnosu poveča
n je  v razponu od 800 do 1.200 
N din. V tej kategoriji pre
vladujejo zaslužki kvalifici
ran ih  delavcev. V razponih od 
1.200 N din dalje pa beleži
mo v vseh kategorijah večje 
povečanje. To so kategorije 
visokokvalificiranih, srednje, 
višje in visokostrokovnih de
lovnih mest. Na to večje po
večanje pa je  vplivala politi
ka nagrajevanja do strokov
nih kadrov tako s povečanjem 
razponov v obračunskih osno
vah kakor tudi z uvedbo do
datka na osebno kvalifikaci
jo  in službena leta. Premik 
navzgor pa je delno pripisati 
tudi velikemu številu plača
nih nadur.

3. Poprečni OD po delov
nih enotah

Osebni dohodki, ki jih  de
lovne enote form irajo in iz
plačujejo v odvisnosti od do
sežene proizvodnje in stro
škov, so v poprečju na zapo
slenega dosegli naslednje re
zultate:

Delovna enota
Indeks

1969
1968

EMI 112,8
Števci 107,2
ATN 107,4
Mehanizmi 107,-
Stikala 112,8
O rodjarna 107,4
Merilne naprave 106,6
Vzdrževanje 113,8
Tehnične službe 107,1
Služba kvalitete 109,2
Plan, nabava, prevoz 111,2
Kadrovska služba 109,6
Organizac. služba 116,9
Finančna služba 111,9
Skupni stroški 98,6

Tovarna 107,9

Največji porast poprečne
ga OD zabeležimo v »Organi
zacijski službi« zaradi spre
membe sistem atizacije in ko
rekture  vrednosti delovnih 
mest. Tej enoti sledi Vzdrže
vanje, k je r so bili v marcu 
1969 povečani osebni dohodki 
za 12,9 %. Tema enotam a sle
de med obrati EMI in »Sti
kala« zaradi porasta prese
ganja norm  in nadurnega de
la, pri službah pa »Plan, na
bava« in »Finančna služba« 
zaradi večjega povečanja 
osebnih dohodkov po osebni 
oceni in zaradi korektureUHHiiiiiiiHiiiiiimiiiiiiiuiiiiiuiiuuitiiimiiiiiUiiiuiiuiiiiuimimuiiiiiuiiiiiiiiiuiiiiiiUHiUiiii

vrednosti nekaterih delovnih 
m est. Ostale organizacijske 
enote se gibljejo v okvirju 
doseženega poprečja poveča
n ja  OD.

4. Delo v podaljšanem  de
lovnem času (nadurno delo)

N adurno delo je  v prete
klem letu  zavzelo velik ob
seg, ki ga ob sp rejetju  gospo
darskega načrta za leto 1969 
nihče ni predvideval. Tako 
je  bil plan nadur za leto 1969 
dosežen že v prvih štirih  me
secih. Zavedajoč se nastale 
situacije je  upravni odbor to
varne predlagal določene 
ukrepe, ki pa žal niso bili 
sprejeti. N adurno delo je  v 
poletnih mesecih sicer padlo, 
vendar pa je  proti koncu le
ta  ponovno porastlo.

G ibanje nadurnega dela 
nam  nazorno pokaže popreč
no mesečno število opravlje
nih nadur na zaposlenega. Ta
ko je  opravil delavec v 1965. 
letu  3 nadure, v 1966. letu 2,9 
nadure, v 1967 le tu  3,4 nad
ure, v  1968. letu  2,9 nadure 
in  v 1969. letu  4,6 nadure.

Prim erjava pove, da smo 
se vsa leta gibali v nekih 
norm alnih okvirjih, da pa je 
bilo leto 1969 v tem  prim eru 
izredno. Pri dejstvu, da smo 
v preteklem  letu opravili 
257.644 nadur in pri tem  ime
li 125.318 registriranih čakal
nih u r  (dejanskih je bilo 
več), ugotovimo, da je tak 
porast nadurnega dela v 
vzročni zvezi s čakanjem  na 
delo, ki se pojavlja zaradi 
neenakom erne preskrbe z 
m ateriali, slabe organizacije 
dela, nediscipline in  podob
no.

N adurno delo se redno me
sečno sprem lja in z njegovim 
gibanjem redno senanja sa
m oupravne organe delovnih 
enot. Po m nenju le-teh je tako  
porast nadurnega dela posle
dica pom anjkanja delovne si
le, kar pa je  le v določenih 
prim erih zaradi fluktua- 'e 
strokovnega kadra, brez dvo
m a drži. Opravljeno štev: o 
nadur predstavlja v popreč
ju  112 delavcev več.

N

»Avtoelektrika« Nova Gorica
U p o k o jen i č la n i k o le k t iv a
Sicer še mladi kolektiv 
goriške tovarne je  do
slej zapustilo že nasled
njih 26 upokojencev: 

ARČON Anton 
BELTRAM Milovan 
BIRK Ivana 
BRATUŽ Frančiška 
ČERNE M arta 
FAJT Ivan 
FERFOUA Vladimir 
FRANČEŠKIN Stana 
FRANK Ivan 
HVALIČ Miroslav 
KAMENŠČEK Stanko

KRAGEU Elvira -
KUMAR Ivanka
MEDJA Marija
MIUAVEC Zlata
NOVAK Marija
SAKSIDA B ratko j
SIMČIČ Marij
SKOMINA Feliks '
ŠTROSAR Jožef 
ŠTRUKELJ Jožef 
ŠULIGOJ M arija 
TRAMPUŽ M arija 
TRPIN K onstantin 
URŠIČ Rudolf 
VODOPIVEC Metod

. ' I

Z P  I S K R A  
K ranj

iščemo
NOVEGA SODELAVCA ZA DELO V STROKOVNIH 
SLUŽBAH — ZP ISKRA KRANJ

ponovni razpis

pravnika
Kandidat m ora izpolnjevati naslednje pogoje
— da je diplomiran ¡jmvnik
— zaželeno je nekaj delovnih izkušenj
Za navedeno delovno mest je  določena 2-mesečna 

poskusna doba.
Osebni dohodki po Pravilniku o delitvi OD Stro

kovnih služb.
Delovno mesto je v K ranju.
Pismene prijave na to objavo pošljite na ZP 

ISKRA KRANJ, Strokovne službe, Organizacijsko 
kadrovsko področje, Kranj, Gosposvetska 10.

Rok za sprejem anje prijav je 15 dni od dneva 
te objave, oziroma do zasedbe delovnega mesta.



z d r a v n ik  Razlike med preh 
sv e tu je  ladom In gripo

V teh zimskih dneh več
k ra t slišimo: »Prehlajen sem, 
gripo imam.« Ali je  to toč
no? Ali sta prehlad in gripa 
isto? Nepoučen človek pogo
sto ne more razlikovati 'p re
hlada od gripe. Priznati pa je 
treba, da včasih tudi zdrav
niku ni ravno lahko postavi
ti »diferencialno diagnozo« 
med tema dvema obolenjema.

tlim.... ..........

P ism a
b r a lc e v

POZDRAV
OD VOJAKOV
Tov. urednik!
Javljam se iz Križevcev, 

k jer služim vojaški rok. Pred 
tem  sem bil zaposlen v po
možni orodjarni v obratu  
»Produkcija«.

Iskreno pozdravljam sode
lavce, posebno pa m ojstra  
Alojza Čeča. Kolektivu želim 
čimveč uspehov pri poslova
nju.

Veselim sc dneva, ko se 
bom vrnil med sodelavce, 
prija te lje  in znance.

Uredništvu se zahvaljujem  
za redno pošiljanje glasila 
»Iskra«, saj. mi je  to  edina 
vez s podjetjem .

Tovariški pozdrav!
Vili Stare,
V. P. 2005/4 
Križevci, H rvatska

Hvala za pozdrave! Veseli 
nas. da se še vedno z zado
voljstvom spom injate na pod
je tje  »Iskra«, oz. na svojo de
lovno enoto. Tudi mi Vas po
zdravljam o in želimo čim 
boljše počutje pri vojakih.

Uredništvo

Kolikor sta si različni, toliko 
sta si tudi podobni.

Gripa se pojavlja v obliki 
epidemije. Siri se neverjetno 
hitro, kot požar, za njo zboii 
veliko število ljudi v raznih 
deželah in na vseh kontinen
tih. Tako je  npr. znana epi
dem ija v letih 1957-58, ki se 
je  iz Azije prenesla v Evropo, 
zajela ves svet.

Prehlad ali nahod pa ni epi
demična bolezen, povzroča pa 
jo prav tako kot gripo virus. 
Toda virus gripe je  za člove
ka nevarnejši. Povzročitelji 
nahoda pripadajo  veliki d ru
žini respiratornih  (dihalnih) 
virusov, to je  tistih, ki poseb
no radi napadajo sluznico di
halnih poti.

Gripa se začne h itro  z mrz
lico in drhtenjem . Temperar 
tu ra  h itro  naraste do 40 sto
pinj C, m edtem  ko se začne 
prehlad postopno s slabim  
počutjem  vsega telesa in z 
občutkom žarenja v nosu. Pri 
prehladu niti ni nujno, da se 
telesna tem peratura dvigne.

Za gripoznega bolnika je 
značilno, da se izrazito slabo 
počuti, pritožuje se nad bo
lečinami v vseh mišicah in je  
nesposoben za delo. Pri pre
hladu in nahodu pa razen iz-

♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ « *

DOPISUJTE 
V »ISKRO«!
Naslov uredništva:

K ranj, Savska loka 
Tel. 22-221. tnt. 333

Tone Svetina — 
Ukana

Izšel je slednjič tudi tretji, zadnji del najpopular
nejše slovenske knjige zadnjih let — Svetinove Ukane 
(založba Borec, 1969). Naš zapis je  zgolj informativen, 
zato na kratko: Svetina vodi svoje junake v 3. knjigi 
skozi zadnje leto vojne, se dotakne tudi bojev za Trst 
in končuje z osvoboditvijo leta 1945. Kot nekak epilog 
je vključen še prikaz kaznovanja vojnih zločincev Rbse- 
nerja, Rainerja, Rupnika in Hacina.

Razne ocene o rom anu »Ukana«, ki so bile objav
ljene v časopisih, poudarjajo, odlično vodenje zgodbe. 
Iz DNEVNIKA (A. L.) povzemamo naslednje mnenje:

Pred seboj imamo vsega upoštevanja vredno epopejo 
slovenskega naroda v 2. svetovni vojni. Knjiga, ki je  že 
postala ljudska v najboljšem  pomenu besede, bo posta
la tudi predm et številnih analiz in ocen; eno od njih  
je  prispeval že R. Jan  v 3. knjigi.

Kvalitete T. Svetine (roj. 1925) so med drugim: od
lično vodenje zgodbe, plastičen prikaz bojev, dogodkov 
in doživetij, spretno prepletanje dokumentaristično- 
zgodovinske ravni z dom išljijsko-literarno, objektivno 
opazovanje obeh nasprotnih si strani, uspešna oživitev 
zlasti nekaterih likov in še kaj.

Pomembno je  še to, da je  rom an od prve knjige 
vseskozi rasel in dosegel v tre tji vrh. Avtor obvlada 
epski zamah in je  suveren nad gradivom. K ljub občasni 
malce narejeni »literarnosti« je  delo sugestiven prikaz 
velikega medvojnega dogajanja in monum entalen, a 
obenem zelo privlačen tekst za vse vrste bralcev.

ločanja sluzi iz nosa in dra
ženja v vratu splošno počut
je  ni tako slabo. V večini pri
merov bolnik lahko dela. Ka
šelj pri gripoznih bolikih ni 
pomemben pojav. Pri prehla
du pa je  kašelj močan in bo
leč. Sprem lja ga draženje v 
vratu in bolečine v prsih.

Tudi glede tra jan ja  obole
n ja  so razlike med prehladom 
in gripo. Prehlajena oseba 
ozdravi že po treh do štirih  
dneh, težave izginejo, kot da 
jih  ne bi bilo. Gripa pa obi
čajno tra ja  sedem do deset 
dni in vedno pusti posledice: 
splošno oslabelost, ki lahko 
tra ja  še do deset dni, ko je  
bolnik že vstal iz postelje, 
jasno pa  je, da ozdraveli v 
tem  -času še ni sposoben za 
delo.

Komplikacije so po nahodu 
redke in vedno posledica 
»napada« bakterij na oslabe
li organizem. Običajno se po
javi vnetje obrobnih odprtin  
(sinusov) in redkeje sapnika. 
Gripa pa, posebno če jo  je  
bolnik prehodil ali če je  pre
zgodaj vstal, pravilno povzro
ča resne komplikacije. Te so: 
virusno vnetje bronhijev ali 
pljuč, vnetje srednjega ušesa, 
.možganskih open (meningi
tis), pa tudi m ehurja. Pogo
sto so tudi neprijetne m ot
n je  ravnotežja (vrtoglavica) 
zaradi virusne infekcije no
tranjega ušesa.

Uspela
razstava planinske fotografij«

Pred tedni smo pogostokrat 
objavili poziv članom kolek
tivov ZP, fotoam aterjem , naj 
sodelujejo s svojimi uspeli
mi planinskimi motivi pri or
ganizaciji razstave planinske 
fotografije. Danes z vese
ljem  ugotavljamo, da t i  raz
pisi in obvestila le niso bila 
zaman, saj se jim  je  odzvalo 
kar lepo število sodelavcev, 
ki se v prostem  času kaj radi 
ukvarjajo  s foloam aterstvom , 
zlasti na svojih poteh v pla
nine.

Za razstavo so avtorji po
slali skupno 145 fotografij v 
črno-beli tehniki ter 6 barv
nih. Komisija, ki so je  se, 
stavljali Oskar Dolenc, dipl. 
ing., M arjan Smerke, dipl. 
ing. in Ivo Razboršek se je 
spričo tolikšnega števila za
res lepih posnetkov le težko 
odločila, kdo izmed avtor
jev zasluži katero od razpi
sanih nagrad. Izmed prispe
lih fotografij so za razstavo 
izbrali 45 črno-belih in 6 barv
nih fotografij, medtem ko je 
kom isija nagrade namenila 
naslednjim  avtorjem :

za čmo-bele posnetke: 1. 
nagrado Albin K urnik, dipl. 
ing. iz ZZA za sliko »Ljublje
nec Triglava« — portret naše
ga slavnega gornika Jožeta 
Čopa; dve drugi nagradi: Mar
jan  Murovec iz »Elektrome- 
hanike« za sliko »Steber« in 
M itja Vidmar, dipl. ing. iz 
ZZA za sliko »Zmagovalec«; 
tr i tre tje  nagrade: Ciril Po

To je fotografija, ki ji je  komisija prisodila 1. nagrado n 
črno-bele posnetke

korn iz »Elektromehanike« za 
sliko »Mladi smučarji«, Mar
ja n  Vernik iz ZZA za sliko 
»Jutro« in M itja Vidmar, 
dipl. ing. iz ZZA za sliko »V 
senci stene«. Avtor ene iz
med drugih nagrad M arjan 
Murovec bo prejel še poseb
no nagrado za predložene ko
lekcijo slik. Za prispele barv
ne posnetke, kijih  je  bilo 
presenetljivo malo, čeprav se 
ta  tehnika, v fotografiji vse 
bolj razvija in uveljavlja, pa 
je  komisija namenila satiro 1. 
nagrado in to avtorju  Edu 
Primožiču iz Iskra Crimmer- 
ce-sektor za pospeševanje pro
daje za posnetek »Jesen v go
rah«. Nagrajeni avtorji pla
ninske fotografije bodo otne- 
njene nagrade prejeli na 
skrom ni slovesnosti v ZZA
2. marca. .

Kot že napovedano bo na 
osnovi fotografij, ki jih  je 
kom isija izbrala "izmed pri
spelih, v času med 2. in 6. 
marcem v avli Zavoda za av
tom atizacijo prirejena raz
stava, ki bo prav gotovo pri
tegnila številne obiskovalce. 
Kot je  bilo že v začetku do
govorjeno bo razstava planin
ske fotografije obšla vse naše 
organizacije in bo tako v času 
med 9. in 13. marcem v to
varni elektronskih naprav, 
k je r je  že doslej največje šte
vilo ljubiteljev planin in gor
ništva pristopilo v novo usta

novljeno planinsko društrn 
Iskra.

Kako je  uspela razšla« 
planinske fotografije boi® 
poročali prihodnjič.

ZAHVALA

Ob bridki izgubi n»i 
hčerkice

RENATKE JANŽEKOVIČ!

sc iskreno zahvaljujem s® 
delavcem v produkciji ATU 
za izraze sožalja, venec fl 
sprem stvo na njeni zadnji 

poti. Milka Janžekovič

I S K R A  -  glasilo delov« 
ga kolektiva Iskra, industrij1 
za elektrom ehaniko, teleko 
munikacije, elektroniko 
avtom atiko — Urejuje ured» 
ški odbor — Glavni urednik 
Pavel G antar — Odgovorni 
urednik: Janez Sile — 
ja tedensko — Rokopisov t* 
vračamo — Tisk in kli&i 
»CP Gorenjski tisk« K135*


